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Nuuk 1. juni 2016 

 

I medfør af § 37 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 

 

1. Er Naalakkersuisoq for Fiskeri og fangst enige i den Politisk-Økonomiske 

beretning for 2016 der siger, at man har en målsætning for at reducere 

antallet af fiskerne i det kystnære fiskeri? 

 

2. På grund af mangel på uddannede skippere (skippere, styrmænd og 

maskinarbejdere) søger man efter arbejdskraft udefra, men er det ikke en 

lidt for tynd argumentation at sige at nogle udefrakommende skippere 

måske søger disse jobs for at kunne være i nærheden af deres lande? 

 

3. Kan Naalakkersuisut love, at der nu vil blive ansat fastboende skibsofficerer 

i Grønland? 

 

4. Vil Naalakkersuisut hurtigst muligt effektuere beslutningen om at det 

kystnære og det havgående fiskeri deler TAC’en med 50/50, eller hvornår 

træder den i kraft? 

 

5. Arbejder Naalakkersuisut for at lave en bestemmelse for lønnen til 

trawlerbesætninger og skibsofficerer således at den beskyttes og således at 

den ikke via afgifter og andre prisstigninger kan blive udhulet? 

 

6. Hvorfor har man i det politiske styre ingen viden om, hvor mange 

uddannede skibsofficerer der findes, på trods af at man argumenterer for 

udefrakommende ansættelser med, at der er mangel på grønlandske 

uddannede? 

 

7. Naalakkersuisut skriver således: “Lønniveauet på fisketrawlerne er blandt 

det højeste i landet. Trods skattebetaling til Grønland bliver lønnen i mange 

tilfælde sendt hjem til udlandet. Det betyder, at Grønland går glip af øget 

forbrug samt de afledte økonomiske effekter fra disse arbejdspladser.” Hvor 

stort et økonomisk tab er der gennemsnitlig pr. år?  

 

8. Hvis man ikke har beregnet hvor store beløb der strømmer ud af landet, 

hvem sidder så med dette ansvar? 

 

9. Er det fortsat Naalakkersuisuts målsætning at fisk som man kan handle med 

og fisk som man ikke kan handle med skal samles på få ejere? 

 

10. Hvis dette ikke er tilfældet, hvordan kan man så sikre at kvoten bliver 

spredt ud til flest mulige ejere? 

 

11.  Hvor mange penge regner departementet med at fiskeriet ved 

omstruktureringen vil indbringe i de kommende år? 
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12.  Har Naalakkersuisoq for Fiskeri, Fangst og Landbrug i sinde at sikre 

grundlaget for, at fiskerne, skibsofficererne og ejerne af fiskerflåden kan 

bestå af fastboende borgerne og ved kvoter og kvotetildelinger sikre en 

fremgang? 

 

13. Er der hos Naalakkersuisut tvivl omkring tildelingen af licenser? Licenserne 

er ansøgt af fiskere i sydgrønland og skal være med til at opstarte nye tiltag 

som skal være med til at skabe arbejdspladser, økonomisk fremgang og 

udvikling. Med hvilke begrundelser er man i tvivl? 

 

14. Hvor mange fiskere er indberettet for overtrædelsen af afgrænsningen af 

fiskeriområderne ifm. de tildelte fiskeriområder i nordgrønland? 

 

15. Kan Naalakkersuisut ud fra de indhøstede erfaringer vurdere hvilke fordele 

og ulemper der har været efter at loven om de afgrænsede fiskeriområder 

er trådt i kraft?   

 

16. Hvor mange papirsfiskerilicenser er der tildelt? 

 

17. Hvor mange fiskere fisker med licenser? 

 

18. Er der fiskere som har fået dispensation for licenser? 

 

19. Vil Naalakkersuisut udstede licenser for makrellen og dermed skabe 

udvikling for de fastboende og sikre nye tiltag? 

 

20. Har man stadig ifm. fornyelsen af fiskeriloven en politisk målsætning om, at 

licenserne skal kunne udstedes til andre? Hvor store licenser? 

 

21. Har man en målsætning om, at samfundets levende ressourcer, fiskene, 

udelukkende skal være til økonomisk gavn for vort lands egne fiskere?  

 (Medlem af Inatsisartut Aqqaluaq B. Egede, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

Mine spørgsmål til Naalakkersuisut har betydning for vor viden ifm. vores arbejde omkring 

fiskeriet. Grunden til mine spørgsmål er, at man endnu ikke klart overfor Inatsisartut har 

fremsat hvilke opgaver og kommende store beslutninger der er. Derfor stiller jeg disse 

spørgsmål som allerede er stillet og er lige til at besvare. For nogle af spørgsmålene handler 

om opgaver som departementet allerede er i gang med.  

 

Jeg ønsker svar på mine spørgsmål fra Naalakkersuisut indenfor 10 arbejdsdage. 

 


